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RG - 0002.P.L.2023 
 

P R O T O K Ó Ł  N R  L/2023 
z Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą  

w dniu 14 luty 2023 r. 

 
 
Punkt 1.  
Otwarcie sesji. 
Punkt 2.  
Stwierdzenie quorum. 
Punkt 3.  
Przyjęcie porządku obrad. 
Punkt 4.  
Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji oraz odpowiedzi na interpelacje i wnioski: 
• Przyjęcie protokołu nr XLVIII/2022 z dnia 30 grudnia 2022 r. 
• Przyjęcie protokołu nr XLIX/2023 z dnia 12 stycznia 2023 r. 
Punkt 5.  
Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 6.  
Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 7.  
Sprawozdanie z działalności komisji rewizyjnej za 2022 rok. 
Punkt 8.  
Sprawozdanie z działalności komisji skarg, wniosków i petycji za 2022 rok. 
Punkt 9.  
Przyjęcie uchwały ws. określenia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi   
oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Nowe Miasto nad Wartą              
na rok 2023”. 
Punkt 10.  
Przyjęcie uchwały ws. zmian w budżecie na 2023 rok. 
Punkt11.  
Przyjęcie uchwały ws. zmian w Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2023-2030. 
Punkt 12.  
Interpelacje Radnych. 
Punkt 13.  
Wolne głosy i wnioski. 
Punkt 14.  
Zamknięcie sesji. 
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Ad 1) Otwarcie sesji. 
Przewodniczący pan Waldemar Tomaszewski o godzinie 1530 otworzył                       

L Sesję Rady Gminy, następnie powitał Radnych, oraz osoby oglądające transmisję 
obrad na żywo. 
 
Ad 2) Stwierdzenie quorum. 

Przewodniczący informował, że ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych,                  
na sali obrad zasiada 13 Radnych. 

 
Ad 3) Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący zawiadomił, że Radni otrzymali swoje zawiadomienia                                
o sesji zgodnie z terminem ustawowym 7 dni przed sesją.  

Przewodniczący zawiadomił, że porządek obrad ulegnie zmianie, mianowicie 
zostanie usunięta z porządku uchwała ws. określenia „Programu opieki nad 
zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 
Nowe Miasto nad Wartą na rok 2023”. 

✓ Na sali obrad zasiada 15 Radnych. 
Autopoprawka polegająca na usunięciu z porządku obrad uchwały ws. określenia 

„Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 
zwierząt na terenie Gminy Nowe Miasto nad Wartą na rok 2023”została przyjęta                        
15 głosami za, 0 głosów przeciwnych, 0 głosów wstrzymujących.  

 Porządek obrad wraz z wprowadzoną poprawką został przyjęty                   
15 głosami za, 0 głosów przeciwnych, 0 głosów wstrzymujących.  

• Lista z głosowaniami imiennymi stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Porządek obrad przedstawia się następująco: 
Punkt 4.  
Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji oraz odpowiedzi na interpelacje i wnioski: 
• Przyjęcie protokołu nr XLVIII/2022 z dnia 30 grudnia 2022 r. 
• Przyjęcie protokołu nr XLIX/2023 z dnia 12 stycznia 2023 r. 
Punkt 5.  
Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 6.  
Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 7.  
Sprawozdanie z działalności komisji rewizyjnej za 2022 rok. 
Punkt 8.  
Sprawozdanie z działalności komisji skarg, wniosków i petycji za 2022 rok. 
Punkt 9.  
Przyjęcie uchwały ws. zmian w budżecie na 2023 rok. 
Punkt 10.  
Przyjęcie uchwały ws. zmian w Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2023-2030. 
Punkt 11.  
Interpelacje Radnych. 
Punkt 12.  
Wolne głosy i wnioski. 
Punkt 13.  
Zamknięcie sesji. 
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Ad 4) Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji oraz odpowiedzi na interpelacje                      
i wnioski: 

▪ Przyjęcie protokołu nr XLVIII/2022 z dnia 30 grudnia 2022 r. 
Pan Waldemar Tomaszewski poinformował, że protokół z XLVIII Sesji został 

zamieszczony na stronie Urzędu. 
W związku z brakiem uwag Przewodniczący zarządził głosowanie.  

 Za podjęciem Protokołu opowiedziało się 15 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                      
0 głosów wstrzymujących. 

Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 

▪ Przyjęcie protokołu nr XLIX/2023 z dnia 12 stycznia 2023 r. 
Pan Waldemar Tomaszewski poinformował, że protokół z XLIX Sesji został 

zamieszczony na stronie Urzędu. 
W związku z brakiem uwag Przewodniczący zarządził głosowanie.  

 Za podjęciem Protokołu opowiedziało się 15 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                      
0 głosów wstrzymujących. 

Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad 5) Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 

Pan Waldemar Tomaszewski na wstępie informował, że ostatnia zwykła sesja 
odbyła się 30 grudnia 2022 roku. Była to sesja budżetowa. W między czasie musiała być 
zwołana na wniosek Pana Wójta 12 stycznia nadzwyczajna sesja. Dziś przed sesją 
odbyło się wspólne posiedzenie komisji, na którym zostały omówione uchwały będące 
w porządku, to znaczy uchwała zmieniająca budżet i wieloletnią prognozę finansową. 
W międzyczasie Komisja Rewizyjna i Komisja Skarg, Wniosków i Petycji złożyły, do 
Biura Rady sprawozdania. Musiały się spotkać i zrobić sprawozdania ze swojej 
działalności za rok ubiegły. 

W międzyczasie do Biura Rady wpłynęły pisma. Te pisma były następujące.             
SDŚ w Chromcu zwrócił się z prośbą do Pana Wójta, również i do Rady o pomoc                       
w sfinansowaniu zakupu nowego pojazdu, ponieważ ten, który obecnie eksploatują, 
jest już wyeksploatowany. Jest to 2008 rocznik, pojawiają się awarie. 
Kolejna sprawa to Wojewoda wszczął rozstrzygnięcie nadzorcze w sprawie uchwały 
odnośnie programu i opieki nad zwierzętami. Wpłynęły 2 uchwały Regionalnej Izby 
Obrachunkowej kwestionujące uchwałę budżetową podejmowaną 30 grudnia, uchwałę 
budżetową na rok 2023. Została podjęta z naruszeniem zasad niespójności.                               
Te niespójności zostały wyjaśnione w dzisiejszej również uchwale budżetowej.                
Była mowa o tym na wspólnym posiedzeniu komisji. Pani Skarbnik wyjaśniła 
nieprawidłowości, są już usunięte. 
Ponadto skierowane zostało w ubiegłym roku pismo do sołtysów, których                                
w miejscowościach, czy sołectwach znajdują się świetlice, z prośbą o przedstawienie 
informacji dotyczącej wynajmu świetlic, imprez organizowanych. Zwrócono                             
się do 12 sołtysów. Na 12 sołtysów odpowiedziało na dzień dzisiejszy 5,                                   
a termin był do końca roku. Dziś mamy 14 luty. 
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Ad 6) Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 

Wójt zawiadomił, iż Sesja poprzednia była niedawno. Spraw, którymi                                 
się zajmowaliśmy, było sporo. 
Ukazał się kolejny wariant przebiegu kolei, dużych prędkości. Sprawa, którą 
mieszkańców naszej gminy interesuje ze zrozumiałej względów- powstał kolejny 
wariant. W tej sprawie aktywni byli sołtysi, którzy zbierali uwagi mieszkańców,                            
co do tych wariantów. Powstał kolejny wariant, który pokrywa się z wariantem drugim 
przebiegu, częściowo pokrywa się z tym wariantem drugim, szereg osób w tej sprawie 
się wypowiedziało. Zobaczymy co w tej sprawie w przyszłości się wydarzy. 

Następna sprawa, jesteśmy w trakcie rozstrzygania przetargu na odbiór                                
i zagospodarowanie odpadów komunalnych. Ten przetarg obejmuje okres do końca 
tego roku. Oferta, która wpłynęła, jest to oferta ZGO NOVA. Ona finansowo zawiera    
się w budżecie. Nie ma potrzeby korekty stawki tej opłaty śmieciowej, te wymogi                    
i frakcje, które będą odbierane, jest to podobnie jak w poprzednim przetargu.                                  
Jesteśmy w tej chwili już na etapie przeglądu tej oferty i zapewne dojdzie do podpisania 
umowy i będziemy tą umowę realizować.  

Podpisaliśmy umowę z Urzędem Marszałkowskim na wykonanie projektu 
obejmującego 3 place zabaw, 2 place zabaw w Chociczy, 1 w Dębnie. Wartość projektu 
to 293 000,00 zł. Wysokość dofinansowania to 151 000,00 zł. W ramach ruchów 
finansowych zabezpieczamy środki po naszej stronie, aby ten projekt wykonać.                         
Jest to projekt przy wsparciu środków z Unii Europejskiej. Również nasze Ochotnicze 
Straże Pożarne składały wnioski o dofinansowanie zakupu wyposażenia.                  
Zobaczymy jaki będzie efekt. Wtedy dopiero będziemy rozpatrywać kwestię 
uzupełnienia z budżetu, o ile to dofinansowanie nie będzie w 100%. 

W tym roku, w najbliższych miesiącach ruszą prace na trasie S11 na obwodnicy 
Nowego Miasta. Będą modernizowane skrzyżowania z ulicą Śremską i ulicą Strzelecką. 
Będą poszerzenia, będą zainstalowane elementy, które będą podnosiły bezpieczeństwo. 
Będzie montowana sygnalizacja świetlna, także będzie się to wiązało z pewnymi 
utrudnieniami, gdyż ulica Śremska, czy ulica Strzelecka będzie w pewnych okresach 
zamykana. Trwa w tej chwili analiza projektu organizacji ruchu. W każdym razie                     
te prace będą w tym roku realizowane.  

Będą warsztaty komputerowe dla osób w wieku 50+, 40+, 30+,                                   
będą organizowane przez Bibliotekę i Gminny Ośrodek Kultury.  

Przygotowujemy wniosek o finansowanie projektu organizacji,                                   
czy przystosowania budynku, części budynku szkoły w Klęce na żłobek.                                      
Jest to program „Maluch+”. W tej kwestii, jeżeli będzie potrzeba, to Pani Sekretarz bliżej 
na ten temat powie. Jest taka potrzeba. Dzisiaj gminy również w to wchodzą                                   
i jest potrzeba organizacji miejsc dla dzieci w wieku żłobkowym. Trwa inwestycja 
rozbudowy szkoły w Kolniczkach. W tej chwili przygotowujemy przetarg                               
na wyposażenie tego obiektu. 

Również trwają prace na Bibliotece w Chociczy. Również jest przygotowywany 
projekt otoczenia obiektu oraz wyposażenia. Również prace związane                                                
z termomodernizacją obiektów szkolnych, w tej chwili tutaj Nowe Miasto jest jeszcze      
do zrobienia.  

Również przygotowujemy przetarg związany z realizacją budowy stacji 
uzdatniania wody w Boguszynie, to są środki z Polskiego Ładu.  



VIII Kadencja Rady Gminy Nowe Miasto n. W.  Strona 5 
 

 
Dofinansowaliśmy zakup samochodu dla Środowiskowego Domu Samopomocy 

Samochód, który już jest autem wysłużonym. W tej chwili istnieje potrzeba zakupu 
busa przystosowanego dla osób niepełnosprawnych. Możemy uzyskać dofinansowanie 
z PFRON-u, resztę środków musimy wyasygnować z własnego budżetu.                                
Będzie mówiła po tym Pani Skarbnik w swoim wystąpieniu.  
 
Ad 7) Sprawozdanie z działalności komisji rewizyjnej za 2022 rok. 
 Podsumowanie pracy komisji rewizyjnej odczytał Pan Marek Banaszak 
Przewodniczący komisji.  
 
Ad 8) Sprawozdanie z działalności komisji skarg, wniosków i petycji za 2022 rok. 

Podsumowanie pracy komisji skarg, wniosków i petycji odczytał Pan Piotr Bąk 
Przewodniczący komisji.  
 
Ad 9) Przyjęcie uchwały ws. zmian w budżecie na 2023 rok. 

Projekt uchwały omówiła Pani Elżbieta Mnich Skarbnik Gminy następnie 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję, w związku z brakiem pytań przeszedł                  
do głosowania. 

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 15 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                      
0 głosów wstrzymujących. 

 Uchwała Nr L/334/2023 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                     
14 luty 2023 r., stanowi załącznik do protokołu.  

• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad 10) Przyjęcie uchwały ws. zmian w Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2023-

2030. 

Projekt uchwały omówiła Pani Elżbieta Mnich Skarbnik Gminy następnie 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję, w związku z brakiem pytań przeszedł                  
do głosowania. 

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 15 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                      
0 głosów wstrzymujących. 

 Uchwała Nr L/335/2023 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                     
14 luty 2023 r., stanowi załącznik do protokołu.  

• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad 11) Interpelacje Radnych. 

Przewodniczący poinformował, że interpelacje nie wpłynęły w związku                      
z czym przeszedł do punktu kolejnego. 
 
Ad 12) Wolne głosy i wnioski. 

➢ Radny Twardowski informował, że po wieży wiertniczej w Rogusku 
demontowane są już te płyty. Ten plac jest porządkowany. Radny pytał czy 
firma, która to robi będzie łatać dziury chociażby na tej drodze, którą jeżdżą? 

Pan Wójt informował, że jest to na etapie początkowym i to nie jest jeszcze 
zakończone, była sprawa dogadana ze Starostą, jeżeli chodzi o wyznaczenie tej 
drogi, z tego, co wiadomo, to odpowiedni wydział w Starostwie tą sprawę 
pilotuje. Także to nie jest temat zakończony, bo jeszcze te prace trwają. 
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➢ Radny Kazimierz Pawłowski, pytał odnośnie tzw. węgla gminnego. Jeżeli ktoś 
złożył zamówienie na węgiel po cenach preferencyjnych, a nie odbierze,                          
co wtedy z tym węglem się stanie. Czy on jest zobligowany do odbioru tego 
węgla, czy jak nie będzie miał środków, np. go nie odbierze, co z tym węglem 
wtedy będzie. 

Wójt informował, że gmina sprowadza ten węgiel sukcesywnie                                           
i na bieżąco, żeby nie pozostać z tym węglem, bo nie ma co ukrywać,                                      
że to absorbuje bardzo mocno ta cała sprawa związana z zaopatrywaniem                     
w węgiel, bo ludzie wnioski składają, później nawiązujemy kontakt,                           
oni np. w danym momencie tego węgla nie potrzebują, rezygnują. Teraz ostatnia 
partia była 50 ton i to rozprowadzamy. I zobaczymy, nie chcemy za dużo 
sprowadzać tego węgla, żeby z nim nie zostać. 

➢ Radna Jankowska pytała o rządowy program ochrony zabytków. Czy jakieś 
wnioski zewnętrzne wpłynęły i czy gmina przystąpiła do tego programu? 

Wójt informował, że wyznaczony termin składania wniosku, bodajże                   
do połowy marca. On został przedłużony. Tu w tej chwili, w tym przypadku 
pewna rola będzie należała do gminy. Był wniosek, czy ze strony kościoła w 
Nowym Mieście, bo mają dokumentację na pracę w kościele. Był jeszcze jeden 
wniosek prywatnej osoby. Także my na razie takiej decyzji końcowej nie 
podjęliśmy, czekamy na rozwój sytuacji. W każdym razie ten program 
wspierania zabytków będzie dotyczył obiektów gminnych, ale też obiektów 
sakralnych, obiektów prywatnych również. 

➢ Pan Wiesław Schreiber Zastępca Wójta informował, iż do dnia dzisiejszego 
mieszkańcy złożyli 584 wnioski. Węgla groszek wydano, sprzedano ilości ponad 
180 ton, orzecha ponad 505 ton. Z wniosków mamy podliczenie,                                        
iż zapotrzebowanie na groszek jest w ilości 355,5 tony oraz orzecha ponad 1044 
tony. Jednakże mieszkańcy w związku z panującymi obecnie warunkami 
atmosferycznymi korzystnymi, a bardzo często albo przesuwają ewentualny 
odbiór węgla albo rezygnują, staramy się, tak jak Pan Wójt tutaj wspomniał, 
zabezpieczać ten węgiel na bieżąco, gdyż nie ma problemów z dostępnością na 
składach. Nie chcemy go magazynować. Nie zmusimy mieszkańców do tego już 
mimo złożenia wniosku, nie odbiorą z pewnych względów, albo z braku 
środków finansowych albo po prostu już tego węgla nie będą potrzebowali.                  
Z tego, co wiadomo, nabywanie węgla z tego programu ma być przedłużone. 
Obecnie ten program obowiązuje do końca kwietnia, ale są prace ustawowe, aby 
przesunąć ten termin do końca czerwca. 

 
Ad 13) Zamknięcie sesji. 

O godzinie 1700 Przewodniczący zamknął L Sesję Rady Gminy. 
 
Protokołowała                Zatwierdził 
Podinspektor ds. rady gminy      Przewodniczący Rady 
Julita Ciarcińska-Wachowiak                    /-/ Waldemar Tomaszewski 
 
 
Zał. 1. Wyniki głosowania poszczególnych uchwał.  


